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Protokół Nr XXXIX 

z sesji Rady Powiatu w Kętrzynie 

23 września 2021 roku, godz. 14:30 

 

 

Ustawowy skład Rady Powiatu w Kętrzynie stanowi 19 radnych, podczas 

rozpoczęcia obrad nieobecni: radna Alina Janiszewska, radna Olga Wanago i radny 

Łukasz Wiśniewski. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Obrady 

prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu w Kętrzynie Urszula Baraniecka.  

W posiedzeniu wzięli udział zaproszeni dyrektorzy i naczelnicy. 

 

Ad. pkt 1 

OTWARCIE SESJI 

 

O godz. 14:30 w Sali Kominkowej Starostwa Powiatowego w Kętrzynie 

Przewodnicząca Rady Urszula Baraniecka otworzyła XXXIX sesję Rady Powiatu w VI 

kadencji, stwierdziła prawomocność obrad i powitała zebranych radnych oraz 

zaproszonych gości. 

 

Ad. pkt  2 

PRZEDSTAWIENIE PORZĄDKU OBRAD 

  

Na wstępie Przewodnicząca przedstawiła porządek posiedzenia i poprosiła  

o zgłaszanie wniosków o jego zmianę. 

 

1. Otwarcie XXXIX sesji Rady Powiatu w Kętrzynie i stwierdzenie prawomocności 
obrad. 

2.  Przedstawienie porządku obrad - zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmian. 
3.  Sprawozdanie Starosty Kętrzyńskiego z prac Zarządu Powiatu w Kętrzynie w okresie 

międzysesyjnym. 
4.  Zapytania do Starosty Kętrzyńskiego i członków Zarządu Powiatu po złożonym 

sprawozdaniu. 
5.  Odpowiedzi na zadane zapytania do Starosty Kętrzyńskiego i członków Zarządu 

Powiatu. 
6. Interpelacje i zapytania. 
7. Informacje, oświadczenia i wolne wnioski. 
8. Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2021 r. 
9. Informacja Przewodniczącej Rady Powiatu w Kętrzynie o zarządzeniu wyborów do 

Młodzieżowej Rady Powiatu Kętrzyńskiego.  
10. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) przyjęcia od Wojewody Warmińsko-Mazurskiego zadania z zakresu administracji 
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rządowej; 
b) o uchyleniu uchwały Nr XXVIII/240/2020 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 26 

listopada 2020 r.  
w sprawie ustalenia trybu i zasad przyznawania stypendium studentom 
kształcącym się na uczelni na kierunku lekarskim; 

c) uchwalenia Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021 – 2030 oraz Powiatowego 
Programu Oddziaływań Korekcyjno – Edukacyjnych dla Osób Stosujących Przemoc 
w Rodzinie na lata 2021 – 2030; 

d) zmiany Uchwały Nr XXIII/282/2021 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 24 marca 
2021 r. w sprawie określenia zadań powiatu z zakresu rehabilitacji zawodowej i 
społecznej oraz zatrudniania osób niepełnosprawnych na które przeznacza się 
środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych; 

e) przekazania pisma według właściwości; 
f) przekazania pisma według właściwości; 
g) przekazania pisma według właściwości; 
h) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2021 – 

2035; 
i) zmian w budżecie powiatu na rok 2021; 
j) rozpatrzenia petycji dotyczącej remontu drogi nr 3886N – ul. Elizy Orzeszkowej 

w Korszach. 
11.  Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Powiatu z 19 sierpnia 2021 r. oraz protokołu 

z XXXVIII sesji nadzwyczajnej Rady Powiatu z 8 września 2021 r. 
12. Zamknięcie XXXIX sesji Rady Powiatu w Kętrzynie.  
 

 

Starosta Michał Kochanowski złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu 

uchwały z podpunktu c) uchwalenia Powiatowego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021 – 2030 

oraz Powiatowego Programu Oddziaływań Korekcyjno – Edukacyjnych dla Osób 

Stosujących Przemoc w Rodzinie na lata 2021 – 2030. Starosta wyjaśnił, że jest jeszcze 

czas na uchwalenie programów, a konieczna będzie zmiana podstawy prawnej  

w projekcie uchwały oraz rozszerzenie katalogu działań w związku ze zmianami 

centralnymi.  

 

Przewodnicząca Rady Urszula Baraniecka poddała pod głosowanie wniosek 

zgłoszony przez Starostę Michała Kochanowskiego. Wniosek został przyjęty głosami 16 

„za”.  

 

Ad. pkt  3 

SPRAWOZDANIE STAROSTY KĘTRZYŃSKIEGO Z PRAC ZARZĄDU POWIATU  

W KĘTRZYNIE W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM 

 

Przechodząc do kolejnego punktu obrad Przewodnicząca Rady Urszula 
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Baraniecka poprosiła Starostę Michała Kochanowskiego o przedstawienie 

sprawozdania. 

Starosta poinformował, że sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu w okresie od 

19 sierpnia 2021 r. do 23 września 2021 r. radni otrzymali wraz z materiałami 

sesyjnymi. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Starosta odnosząc się do 

sprawozdania przedstawił następujące działania: 

1) Zarząd Powiatu w Kętrzynie w drodze uchwał wyraził pozytywną opinię w 

przedmiocie zaliczenia do kategorii dróg gminnych, dróg wewnętrznych i zmiany 

przebiegu istniejącej drogi gminnej. Starosta wyjaśnił, że wszystkie te uchwały zostały 

podjęte na wniosek Burmistrza Reszla. 

2) Zarząd Powiatu w Kętrzynie zapoznał się z informacją dotyczącą przeprowadzenia 

postępowania na zadanie inwestycyjne pn. Poprawa parametrów techniczno – 

użytkowych drogi powiatowej 1737N na odcinku 2,715 – 3 km Koczarki – Krzyżany.  

W drodze postępowania Zarząd zatwierdził wybór najkorzystniejszej oferty 

Przedsiębiorstwa Budowy Dróg i Mostów Mińsk Mazowiecki. 

3) Zarząd Powiatu w drodze podjętych uchwał powołał komisję odbiorowe do odbioru 

następujących inwestycji: 

- przebudowa drogi powiatowej Nr 1707N Drogosze – Garbno na odcinku o dł. 2 km 

oraz kontynuacja zadania na odcinku 2 km.  

4) Zarząd Powiatu w drodze podjętej uchwały wyznaczył Centrum Usług Wspólnych 

Powiatu Kętrzyńskiego do przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówień  

w sprawie zakupu paliw płynnych. Starosta wyjaśnił, że zakup dotyczy Starostwa 

Powiatowego w Kętrzynie, Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Kętrzynie, 

Zarządu Dróg Powiatowych w Kętrzynie. Centrum Usług Wspólnych Powiatu 

Kętrzyńskiego, Powiatowego Centrum Edukacyjnego w Kętrzynie i Zespołu Szkół im. 

Macieja Rataja w Reszlu. 

5) Zarząd Powiatu zapoznał się z miesięczną informacją o wykonaniu budżetu Powiatu 

Kętrzyńskiego za lipiec 2021 roku, której wynika że dochody wykonane zostały  

w kwocie 58 953 000 zł co stanowi 58% planu, natomiast wydatki w kwocie 43 166 000 

zł co stanowi 36,7%  planu. 

6) Zarząd Powiatu zapoznał się z przedłożonym przez Szpital Powiatowy w Kętrzynie 

sprawozdaniem rachunku zysków i strat na dzień 31 lipca 2021 r. Starosta 

poinformował, że zysk wynosi 3 341 000 zł. 

7) Zarząd Powiatu zapoznał się z protokołami z rozliczenia dotacji ze środków budżetu 

Powiatu udzielonych Mazurskiemu Stowarzyszeniu na Rzecz Osób Niepełnosprawnych 

w Kętrzynie na dofinansowanie Warsztatów Terapii Zajęciowej. 

8) Zarząd Powiatu podjął uchwały w sprawie informacji o przebiegu wykonania planu 

finansowego za  

I półrocze 2021 roku Szpitala Powiatowego w Kętrzynie, Zespołu Opieki Zdrowotnej  

w Reszlu, Centrum Biblioteczno – Kulturalnego w Kętrzynie oraz Powiatu 

Kętrzyńskiego.  
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9) Zarząd Powiatu przekazał dokumentem PT środek trwały po zakończonym zadaniu 

inwestycyjnym pn. „Poprawa parametrów techniczno-użytkowych drogi powiatowej Nr 

1723 N na odcinku Srokowski Dwór – Bajory Małe etap IV”.  

10) Zarząd Powiatu zapoznał się z Uchwałą Nr RIO.4-0120-2078/2021 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 31 sierpnia 2021 r.  

w sprawie wydania pozytywnej opinii o przedłożonej przez Zarząd Powiatu w Kętrzynie 

informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za I półrocze 2021 r.  

11) Zarząd Powiatu w drodze uchwały powierzył stanowiska: Dyrektora Specjalnego 

Ośrodka Szkolno-Wychowawczego im. św. Jana Pawła II w Kętrzynie Pani Anecie 

Katarzynie Dunaj oraz Dyrektora Powiatowego Centrum Edukacyjnego w Kętrzynie 

Panu Markowi Moszykowi na okres 5 lat. 

12) Zarząd Powiatu w Kętrzynie podjął uchwałę nr 881/2021 w sprawie ostatecznej 

listy propozycji zadań, które zostaną poddane konsultacjom społecznym poprzez 

głosowanie mieszkańców. Starosta wyjaśnił, że konsultacjom zostanie poddane 

zadanie pn. „Pod wspólnym niebem”, które zakłada ustawienie w miejscowości Silec na 

działce nr 12/2 oraz w miejscowości Barciany na działce 261/1 po 4 szt. ławeczek 

pomalowanych w kolorach i tematyce odpowiadającym czterem porom roku. Dodał,  

że jest to wniosek przygotowany i złożony przez Koło Gospodyń Wiejskich w Silcu.  

13) Zarząd Powiatu w drodze uchwały ustalił wynagrodzenie miesięczne Dyrektorowi 

Centrum Biblioteczno-Kulturalnego Powiatu Kętrzyńskiego Panu Tadeuszowi 

Korowajowi. 

 

Ad. pkt 4 

ZAPYTANIA DO STAROSTY KĘTRZYŃSKIEGO I CZŁONKÓW ZARZĄDU 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu w Kętrzynie poprosiła, aby Dyrektor Szpitala 

Powiatowego w Kętrzynie przedstawił sprawę przywrócenia działalności oddziału 

chorób wewnętrznych.  

Dyrektor wyjaśnił, że wznowienie działalności zaplanowane jest na dzień 1 

października. Dyrektor poinformował, że pozyskanie lekarzy internistów jest obecnie 

bardzo skomplikowane ale udało się.  

 

Radni nie zgłosili dodatkowych pytań.  

 

Ad. pkt 5  

ODPOWIEDZI NA ZAPYTANIA DO STAROSTY KĘTRZYŃSKIEGO I CZŁONKÓW ZARZĄDU 

POWIATU 

 

 Radni nie zgłosili pytań do sprawozdania, w związku z czym punkt jest 

bezprzedmiotowy.  
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Ad. pkt 6 

INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

 

 Interpelacje ani zapytania nie wpłynęły. 

 

Ad. pkt 7 

INFORMACJE, OŚWIADCZENIA I WOLNE WNIOSKI 

  

 Informacji, oświadczeń i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

 

Ad. pkt  8 

INFORMACJA Z WYKONANIA BUDŻETU ZA I PÓŁROCZE 2021 R. 

 

 Starosta Michał Kochanowski przypomniał, że Komisja Budżetu na swoim 

posiedzeniu pochyliła się nad sprawozdaniem z wykonania budżetu za I półrocze 2021 

r. Starosta poinformował, że dochody budżetu Powiatu na dzień 30 czerwca 2021 roku 

to 21 974 000 zł co stanowi 51,8 % planu, a wydatki wyniosły 37 168 852 zł co stanowi 

31,66 % planu. Starosta wyjaśnił, że wydatki są zdecydowanie niższe niż 50 % planu. 

Starosta poinformował, że z planowanego udziału w podatku PIT, który wynosił 

10 590 420 zł wykonane zostało 5 170 042 zł i jest to 48 % planu, natomiast udział w 

podatku CIT planowany był na 250 000 zł, a już przekroczona została kwota 200 000 zł. 

Starosta zwrócił również uwagę na wydatki majątkowe, w których na ponad 

32 000 000 zł wydano 1 359 000 zł i jest to 4,17 %, a w inwestycjach na ponad 

22 000 000 zł wydano 1 279 000 zł. Starosta wyjaśnił, że nie dostrzega zagrożeń 

dotyczących wykonania tegorocznych inwestycji, ponieważ są realizowane zgodnie  

z harmonogramem, ale jeśli zdarzy się tak, że któraś z inwestycji będzie planowana 

jako wydatek niewygasający to będzie to tylko jedna droga. Starosta poinformował, że 

oprócz inwestycji drogowych odebrana została inwestycja dotycząca budowy boiska 

przy Zespole Szkół im. Macieja Rataja w Reszlu, a aktualnie realizowana jest 

przebudowa sali gimnastycznej przy Zespole Szkół im. Marii Curie – Skłodowskiej  

w Kętrzynie oraz budowa Zakładu Aktywności Zawodowej. Starosta dodał, że 

otrzymuje informacje, iż ceny materiałów od momentu podpisania umowy do 

ostatecznego oddania inwestycji znacznie wzrastają dlatego Wykonawcy mają 

problemy z ich finalizowaniem. Starosta poinformował, że pozytywnymi aspektami 

półrocznego wykonania są rozchody – spłata kredytów - 51 % ale również przychody ze 

spłaty pożyczek, które przekroczyły już 100 % i jest to zasługa wcześniejszej spłaty 

pożyczek udzielonych szpitalowi. 

 Starosta poinformował, że trwają już prace nad planowaniem budżetu na rok 

2022 i dodał, że realizacja wydatków i dochodów bieżących oraz wydatków i dochodów 

majątkowych będzie tak organizowana, aby nie pogorszyć wskaźników, a przy tym 

dalej bardzo intensywnie prowadzić działania proinwestycyjne na terenie powiatu 
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kętrzyńskiego.  

 

Na obrady przybyła radna Alina Janiszewska.  

 

Ad. pkt  9 

INFORMACJA PRZEWODNICZĄCEJ RADY POWIATU W KĘTRZYNIE O ZARZĄDZENIU 

WYBORÓW DO MŁODZIEŻOWEJ RADY POWIATU KĘTRZYŃSKIEGO 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Baraniecka poinformowała, że na 

podstawie §26 Statutu Młodzieżowej Rady Powiatu Kętrzyńskiego stanowiącego 

załącznik do Uchwały nr XXXVII/313/2021 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 19 sierpnia 

2021 r. w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Powiatu Kętrzyńskiego (Dz. Urz. Woj. 

Warmińsko-Mazurskiego z 2021 r. poz. 3360) zarządza się wybory do Młodzieżowej 

Rady Powiatu Kętrzyńskiego na dzień 20 października 2021 r. w siedmiu okręgach 

wyborczych, którymi są szkoły ponadpodstawowe z terenu Powiatu Kętrzyńskiego, tj.: 

1) Okręg Nr 1 - I Liceum Ogólnokształcące im. W. Kętrzyńskiego w Kętrzynie. 

2) Okręg Nr 2 - Zespól Szkół im. M. Curie Skłodowskiej w Kętrzynie. 

3) Okręg Nr 3 - Powiatowe Centrum Edukacyjne w Kętrzynie. 

4) Okręg Nr 4 - II Prywatne Liceum Ogólnokształcące w Kętrzynie. 

5) Okręg Nr 5 - I Liceum Ogólnokształcące CN-B im. Polskich Spadochroniarzy  

w Kętrzynie. 

6) Okręg Nr 6 - Zespól Szkół im. M. Rataja w Reszlu. 

7) Okręg Nr 7 - Zespół Szkół Centrum Kształcenia Rolniczego im. gen. Franciszka 

Kamińskiego w Karolewie. 

Przeprowadzenie głosowania w dniu wyborów odbędzie się w godzinach między 

9:00 a 14:00. Ponadto określam terminy wykonania czynności wyborczych zgodnie  

z kalendarzem wyborczym stanowiącym załącznik nr 1 oraz wzory druków wyborczych 

zgodnie z załącznikami nr 2, 3, 4, 5, 6 do ww. dokumentu. 

Informacja podlega ogłoszeniu na terenie szkół ponadpodstawowych Powiatu 

Kętrzyńskiego oraz w sposób powszechnie obowiązujący. 

 

Ad. pkt 10 

PODJĘCIE UCHWAŁ 

Przewodnicząca Rady przeszła do kolejnego punktu posiedzenia, a mianowicie 
podjęcia przewidzianych w porządku obrad XXXIX sesji Rady Powiatu uchwał  
w sprawach: 

 

a) przyjęcia od Wojewody Warmińsko-Mazurskiego zadania z zakresu 
administracji rządowej 

 Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych  
o opinie na temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 
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 Radni nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu  
w Kętrzynie w sprawie przyjęcia od Wojewody Warmińsko-Mazurskiego zadania  
z zakresu administracji rządowej, który został podjęty jednogłośnie głosami 17 „za”  
i nosi numer XXXIX/319/2021 (zał. nr 3). 

 

b) o uchyleniu uchwały Nr XXVIII/240/2020 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 
26 listopada 2020 r. w sprawie ustalenia trybu i zasad przyznawania 
stypendium studentom kształcącym się na uczelni na kierunku lekarskim 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych  
o opinie na temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

Radny Krzysztof Tytman wyjaśnił, że był orędownikiem stworzenia systemu 
stypendiów dla studentów medycyny w celu przyciągnięcia jak największej ilości osób 
zainteresowanych pracą w Szpitalu Powiatowym w Kętrzynie ale często bywa tak, że 
idea i dobre chęci zderzają się z przepisami prawa i życiem, dlatego rozumie 
konieczność wycofania uchwały. Radny dodał, że w ostatnim czasie mają miejsce 
również pozytywne zdarzenia związane z tym tematem, a mianowicie Dyrektor Szpitala 
Powiatowego w Kętrzynie podpisał umowę z Dziekanem Wydziału Lekarskiego  
w Olsztynie na odbywanie praktyk zawodowych studentów VI roku w dziedzinie 
chirurgii, a w przyszłości może nawet innych dziedzin. Radny poinformował, że w tym 
roku ponad 30 studentów będzie odbywało praktyki w trzytygodniowych blokach,  
a Powiat zapewnia studentom miejsce noclegowe w internacie. Radny dodał, że nawet 
jeśli część z tych studentów będzie chętna do odrobienia stażu w naszym szpitalu to cel 
zostanie osiągnięty. 

 
 
 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu  

w Kętrzynie o uchyleniu uchwały Nr XXVIII/240/2020 Rady Powiatu w Kętrzynie  
z dnia 26 listopada 2020 r. w sprawie ustalenia trybu i zasad przyznawania 
stypendium studentom kształcącym się na uczelni na kierunku lekarskim, który został 
podjęty głosami 16„za” oraz 1 „wstrzymującym się” i nosi numer XXXIX/320/2021 (zał. 
nr 4). 

 

 

d) zmiany Uchwały Nr XXIII/282/2021 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 24 
marca 2021 r. w sprawie określenia zadań powiatu z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej oraz zatrudniania osób niepełnosprawnych na które 
przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o 
opinie  
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na temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

Radni nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady 
Powiatu w Kętrzynie w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/282/2021 Rady Powiatu  
w Kętrzynie z dnia 24 marca 2021 r. w sprawie określenia zadań powiatu z zakresu 
rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudniania osób niepełnosprawnych na 
które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych, który został podjęty jednogłośnie głosami 17 „za” i nosi numer 
XXXIX/321/2021 (zał. nr 5). 

 

e) przekazania pisma według właściwości 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych  
o opinie na temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

Starosta Michał Kochanowski poinformował, że trzy projekty uchwał dotyczą 
przekazania pism zgodnie z właściwością, a wynika to z procedur wynikających  
z Kodeksu Postępowania Administracyjnego, ponieważ wnioski kierowane do Starosty, 
Zarządu Powiatu i Przewodniczącej Rady dotyczą sprawy, która nie jest w naszej 
kompetencji. Starosta dodał, że poza przekazaniem wniosków według właściwości, 
Rada Powiatu oraz Zarząd Powiatu powinny zastanowić się jakie stanowisko w tej 
sprawie zająć i być może wyrazić je specjalną uchwałą, aby mieszkańcy mieli 
świadomość, że nie tylko podejmujemy czynności techniczne związane z przekazaniem 
pism, ale również identyfikujemy się z ich oczekiwaniami. 

Radny Krzysztof Tytman wyraził opinię, że aby podjąć w tym temacie jakąś 
decyzję należy mieć chociaż zarys wiedzy, która nie dociera do radnych. Radny 
Krzysztof Tytman zwrócił się z apelem do Przewodniczącej Rady oraz Starosty o to, aby 
radni uzyskali informacje dotyczące obwodnicy w szerszym zakresie. Radny poprosił  
o rozważenie możliwości zaproszenia na kolejną sesję Rady Powiatu przedstawiciela 
Zarządu Dróg Wojewódzkich, aby mógł przedstawić koncepcję i na podstawie takiej 
wiedzy radni dopiero będą mogli podjąć dyskusję w tym temacie. 

 Starosta poinformował, że na stronie Miasta Kętrzyn i Gminy Wiejskiej Kętrzyn 
znajduje się komplet dokumentów, który szczegółowo pokazuje jak wygląda koncepcja. 
Starosta poprosił Biuro Obsługi Rady o przesłanie wszystkim radnym linku do 
omawianych dokumentów.  

 
Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady 

Powiatu w Kętrzynie w sprawie przekazania pisma według właściwości, który został 
podjęty głosami 16 „za” oraz 1 „wstrzymującym się” i nosi numer XXXIX/322/2021 (zał. 
nr 6). 

 

f) przekazania pisma według właściwości 
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Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o 
opinie na temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

 
Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady 

Powiatu w Kętrzynie w sprawie przekazania pisma według właściwości, który został 
podjęty głosami 16 „za” oraz 1 „wstrzymującym się” i nosi numer XXXIX/323/2021 (zał. 
nr 7). 

 
 
g) przekazania pisma według właściwości 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych  
o opinie na temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

 
Radni nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały. 

 
 Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady 
Powiatu w Kętrzynie w sprawie przekazania pisma według właściwości, który został 
podjęty głosami 16 „za” i 1 „wstrzymującym się” nosi numer XXXIX/324/2021 (zał. nr 
8). 
 
 

h) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 
2021 – 2035 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych  
o opinie na temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

Radni nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 
 Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady 
Powiatu w Kętrzynie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Kętrzyńskiego na lata 2021 – 2035, który został podjęty jednogłośnie głosami 17 „za”  
i nosi numer XXXIX/325/2021 (zał. nr 9). 
 

i) zmian w budżecie powiatu na rok 2021 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych  
o opinie na temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

Radni nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 
 Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady 
Powiatu w Kętrzynie w sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2021, który został 
podjęty jednogłośnie głosami 17 „za” i nosi numer XXXIX/326/2021 (zał. nr 10). 
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j) rozpatrzenia petycji dotyczącej remontu drogi nr 3886N – ul. Elizy 
Orzeszkowej w Korszach 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych  

o opinie na temat projektu przedmiotowej uchwały.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Jan Adamowicz poinformował, że komisja 
złożyła wniosek o zmianę treści projektu uchwały (zał. nr 11) i z takimi poprawkami 
wydała pozytywną opinię. 

 Przewodniczący Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa 
Obywateli poinformował, że komisja wydała pozytywną opinię na temat projektu 
uchwały.  

Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury poinformował, że komisja również 
złożyła wniosek  
o zmianę treści uchwały (zał. nr 12) i również po poparciu poprawek projekt uchwały 
uzyskał opinię pozytywną.  

 

Radny Jan Adamowicz poinformował, że w art. 6a ust. 1 ustawy o drogach 
publicznych jest zapis mówiący o tym, iż do dróg powiatowych zalicza się drogi inne niż 
określone w art. 5 ust. 1 art. 6 ust. 1, gdzie chodzi o drogi krajowe i wojewódzkie 
stanowiące połączenia miast będących siedzibami powiatów z siedzibami gmin i siedzib 
gmin między sobą, natomiast do dróg gminnych zalicza się drogi o znaczeniu lokalnym. 
Radny powiedział, że droga ul. Orzeszkowej w Korszach na dzień dzisiejszy jest drogą 
powiatową ale jak wynika z ustawy powinna być drogą gminną. Radny wyjaśnił, że stan 
tej drogi faktycznie jest zły i właśnie dlatego wnioskował o to, aby nie uznawać petycji 
za niezasadną. Dodał, że petycja jest zasadna i drogę trzeba wyremontować, ale 
pozostaje kwestia odcinka na jakim ma być przeprowadzony remont i zabezpieczenie 
środków. Radny wyjaśnił, że ul. Orzeszkowej w Korszach w 250 m składa się ze 
zniszczonej drogi asfaltowej, dalej jest to ok. 285 m drogi brukowanej, gdzie kończą się 
budynki mieszkalne i garaże, a następnie droga prowadzi do jeszcze jednego budynku 
mieszkalnego ale jej przebieg nie jest już poprowadzony korytem drogi wyznaczonym 
na mapie ale biegnie po terenie należącym do PKP.  

Radny Krzysztof Tytman poinformował, że członkowie Komisji Zdrowia są 
również członkami Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Radny wyjaśnił, że na 
posiedzeniu Skarg, Wniosków i Petycji zostali wysłuchani wnioskodawcy, a także 
Naczelnik Wydziału Architektury, Budownictwa i Inwestycji i Dyrektor Zarządu Dróg 
Powiatowych w Kętrzyniem, a ponadto komisja zapoznała się z pisemnymi 
informacjami przedstawionymi przez Burmistrza Korsz oraz Dyrektora Zarządu Dróg 
Powiatowych w Kętrzynie. Radny wyjaśnił, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji ustaliła 
w obecności radcy prawnego, że nie można rozbudować rozstrzygnięcia ale należy 
jednoznacznie wskazać czy petycja jest zasadna czy niezasadna. Radny powiedział, że 
Komisja również miała odczucia, że mieszkańcy powinni mieć przyzwoitą drogę i mają 
prawo korzystać ze wszystkich możliwości do uzyskania takiego rozwiązania. Radny 
powiedział, że w tej sytuacji uznając skargę za zasadną należałoby wymusić swoją 
decyzją realizację tej drogi poza istniejącym planem. Radny wyjaśnił, że jeżeli z 
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prawnego punktu widzenia petycja może być uznana za zasadną ale nie realizowaną to 
jest za takim rozwiązaniem.  

Radca prawny Ewelina Łukaszewicz poinformowała, że nie opiniowała wniosku 
Komisji Budżetu, ale jest w stanie zgodzić się z jego treścią poza zapisem, który 
wzbudza wątpliwość, a mianowicie „wykonanie inwestycji w najbliższym czasie”. Radca 
prawny Ewelina Łukaszewicz zaproponowała sformułowanie „obecne możliwości 
finansowe nie pozwalają na zaplanowanie w budżecie przedmiotowej inwestycji. 

Starosta Michał Kochanowski przychylił się do propozycji mecenas Eweliny 
Łukaszewicz i dodał, że należy napisać, iż petycja jest zasadna, ale z przyczyn 
ekonomicznych nie może być realizowana w bieżącym budżecie.  

Starosta powiedział, że we wnioskach mieszkańców do budżetu na 2022 rok,  
80 % dotyczy remontów dróg. Starosta dodał, że dobrym krokiem podjętym  
w poprzedniej kadencji było porozumienie z Miastek Kętrzyn i przekazanie dróg 
powiatowych, które faktycznie nie wypełniają zapisów ustawowych. Starosta wyjaśnił, 
że należy rozróżnić inwestycję oraz bieżące utrzymanie, a w przypadku Gminy Korsze 
bieżące utrzymanie na podstawie umowy jest finansowane przez Powiat a realizowane 
przez Gminę, więc można zwracać się również o to, aby drogi były poprawiane  
w ramach tego zadania. Starosta dodał również, że funkcjonuje uchwała Zarządu 
Powiatu w Kętrznie o rozwoju sieci dróg i przygotowywana jest aktualizacja. 

Radny Krzysztof Tytman wyraził opinię, że zawarcie w uchwale jakiegokolwiek 
określenia czasu stwarza nadzieję na remont tej drogi, a nie możemy tego robić kiedy 
nie mamy środków na tan cel. Radny dodał, że istnieje plan, który jest realizowany  
w miarę posiadanych środków, w związku z czym uczciwie odpowiedzmy mieszkańcom 
czy inwestycja będzie realizowana i w jakim terminie lub uznajmy ją za niezasadna.  

Radny Jan Adamowicz wyjaśnił, że mieszkańcy skarżą się na zły stan drogi, więc 
uznając petycję za niezasadną twierdzimy, że droga jest w dobrym stanie i nie wymaga 
remontu, a tak nie jest. Radny poinformował, że droga jest w fatalnym stanie, ale nie 
możemy zrealizować inwestycji z dnia na dzień. 

Radny Krzysztof Tytman powiedział, że jeżeli przyjmiemy, iż skarga jest zasadna 
to należy dodać sformułowanie, że „żądania zawarte w petycji zostaną wprowadzone 
do realizacji według istniejącego Planu Rozwoju Sieci Dróg Powiatowych” 

 Przewodniczące Rady poinformowała, że pod głosowanie będzie poddana 
pierwsza poprawka złożona przez Komisję Budżetu oraz Komisję Edukacji o treści: 
 „§ 1 otrzymuje brzmienie „§ 1 W wyniku rozpatrzenia petycji mieszkańców ul. 
Orzeszkowej w Korszach w sprawie remontu drogi nr 3886N – ul. Elizy Orzeszkowej  
w Korszach, żądania zawarte w petycji uznaje się za zasadne, ale z przyczyn 
wskazanych w uzasadnieniu do uchwały inwestycja nie może być zrealizowana  
w bieżącym budżecie.” w uzasadnieniu do projektu uchwały słowa „Biorąc powyższe 
pod uwagę, Rada Powiatu w Kętrzynie postanawia uznać żądania zawarte w petycji za 
niezasadne.” otrzymują brzmienie „Biorąc powyższe pod uwagę, Rada Powiatu  
w Kętrzynie postanawia uznać żądania zawarte w petycji za zasadne, jednakże 
ograniczone środki finansowe Powiatu Kętrzyńskiego nie pozwalają na wykonanie 
inwestycji w bieżącym budżecie.” 
 Następnie radny Krzysztof Tytman zaproponował treść poprawki „§ 1 otrzymuje 
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brzmienie „§ 1 W wyniku rozpatrzenia petycji mieszkańców ul. Orzeszkowej  
w Korszach w sprawie remontu drogi nr 3886N – ul. Elizy Orzeszkowej w Korszach, 
żądania zawarte w petycji uznaje się za zasadne i z tego względu będzie ona ujęta  
w aktualizowanym w roku bieżącym Planie Rozwoju Sieci Dróg Powiatowych.”  
 
 Radca prawny Ewelina Łukaszewicz zaproponowała, aby głosowana poprawka 
miała brzmienie „W wyniku rozpatrzenia petycji mieszkańców ul. Orzeszkowej  
w Korszach w sprawie remontu drogi nr 3886N – ul. Elizy Orzeszkowej w Korszach, 
żądania zawarte w petycji uznaje się za zasadne.”, natomiast w uzasadnieniu można 
zawrzeć zapis o wpisaniu inwestycji do Planu Rozwoju Sieci Dróg Powiatowych.  
 
 Radny Ryszard Kawczyński złożył wniosek o wycofanie projektu uchwały  
z porządku obrad i zastanowienie się do następnego posiedzenia nad jego treścią.  
 Przewodnicząca Rady poinformowała, że petycja musi być rozpatrzona na 
dzisiejszej sesji ze względu na upływający termin. Przewodnicząca zaproponowała 
zarządzenie przerwy i sformułowanie w tym czasie poprawki.  
 
Przewodnicząca zarządziła 10 minut przerwy.   
 
 Po wznowieniu obrad radny Ryszard Kawczyński wycofał wniosek o zdjęcie 
projektu uchwały z porządku obrad. 
 
Obrady opuścił radny Jarosław Pieniak. 
 
 Następnie radny Jan Adamowicz poinformował, że po analizie wszystkich 
wypowiedzi oraz konsultacji z Panią mecenas chce złożyć wniosek o następującej 
treści: „§ 1 otrzymuje brzmienie „§ 1 W wyniku rozpatrzenia petycji mieszkańców  
ul. Orzeszkowej w Korszach w sprawie remontu drogi nr 3886N – ul. Elizy Orzeszkowej  
w Korszach, żądania zawarte w petycji uznaje się za zasadne.” Ostatni akapit 
uzasadnienia do projektu uchwały otrzymuje brzmienie „Biorąc powyższe pod uwagę, 
Rada Powiatu w Kętrzynie postanawia uznać żądania zawarte w petycji za zasadne.”  
 Przewodnicząca poinformowała, że w uzasadnieniu jest już zapis o realizacji 
inwestycji zgodnie z Planem Rozwoju Sieci Dróg Powiatowych.  
 Następnie Przewodnicząca poddała pod głosowanie poprawkę przedstawioną 

przez radnego Jana Adamowicz, jako wniosek najdalej idący.  

 Wniosek został przyjęty głosami 13 „za”, 2 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się”.  

 Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady 
Powiatu w Kętrzynie w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej remontu drogi nr 
3886N – ul. Elizy Orzeszkowej w Korszach wraz z przyjętą poprawką, który został 
podjęty jednogłośnie głosami 16 „za” i nosi numer XXXIX/327/2021 (zał. nr 13). 
 
 
Ad. pkt 11 

PRZYJĘCIE PROTOKOŁU 

Przewodnicząca poinformowała, że projekt protokołu został przesłany radnym  
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w wersji elektronicznej i zapytała, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić poprawki. 

Radni nie zgłosili poprawek do protokołu. 

Następnie Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z: 

 XXXVII sesji Rady Powiatu – przyjęty  jednogłośnie głosami 16 „za”; 

 XXXVIII sesji nadzwyczajnej Rady Powiatu w Kętrzynie – przyjęty 

jednogłośnie głosami 15 „za”.  

Ad. pkt 12 

ZAKOŃCZENIE SESJI RADY POWIATU W KĘTRZYNIE 

W wyniku wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca Rady zamknęła XXXIX 

sesję VI kadencji Rady Powiatu w Kętrzynie o godzinie 16:20. 

 

 

 

Protokołowała: 

M. Filipiak 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu 
w Kętrzynie 

 
  /-/ Urszula Baraniecka 


